
 

 

 

 

13. 2. 2025 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 7 zástupců členských obcí (Ing. Emil Ondra – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Pavel Kadlec – Dalečín, 

Josef Smolka – Rozsochy, Libor Pokorný – Rožná, PaedDr. Šárka Kunčíková – Štěpánov nad Svratkou, 

Mgr. Ladislav Stalmach – Vír, Josef Vícha – Ždánice) 

 

Program 

 

1. Zahájení  

2. Hospodaření MB: členské příspěvky (úhrada do 31.3.2025), zpráva o výsledku přezkoumání 

hospodaření svazku  

3. Příprava – Shromáždění starostů: termín, místo, hosté 

4. Majetek MB: nové vybavení (skákací hrad, nůžkový stan)  

5. Mikroregionální akce: a) BČD – účast obcí a škol na akci, podání žádosti o dotaci KV, reklamní spolupráce 

s EG.D, zajištění výtisků dětských časopisů, objednávka knih na akci; b) Nositel tradic Bystřicka 2025 – 

příjem nominací do 28.2.2025; c) MA21 – akce Putovní letní kino, podání žádosti o dotaci KV, oslovení 

obcí v rámci účasti (březen 2025), schválení Hodnotící zprávy MA21 za rok 2024, schválení Plánu 

zlepšování MA21 na rok 2025; d) Hry bez hranic – termín: 6.9.2025, Prosetín – podání žádosti o dotaci; e) 

dětská umělecká soutěž – plán vyhlášení (září 2025) 

6. Diskuse a další organizační záležitosti: a) odpadové hospodářství na Bystřicku (svoz dřevěného 

odpadu, textilu); b) školení GDPR (březen 2025, místo školení); c) ručně malovaná mapa regionu – 

nabídka; d) akce ,,Čistá Vysočina“; e) návštěva ZMOVR v roce 2025; f) setkání starostů a poskytovatelů 

sociálních služeb; g) výstupy z jednání s EG.D - náhrady za věcná břemena; h) spolupráce při výzkumu 

komunitní energetiky v regionu Vysočina a MAS Zubří země; ch) noviny Bystřicko – počet výtisků na rok 

2025; i) společný nákup elektřiny a plynu na rok 2026 

7. Závěr jednání 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášeníschopná, viz prezenční listina. 

Zápis ze schůze Rady Mikroregionu Bystřicko, s. o.  

č. 1/25 



 

Z Á P I S 

 

1. Zahájení 

Libor Pokorný, předseda MB, zahájil schůzi Rady ve 13:00 hodin a přivítal všechny přítomné členy. 

Následně seznámil s programem zasedání a dal hlasovat o schválení navrženého programu. Program byl 

jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

2. Hospodaření MB 

 

• Členské příspěvky 

Obce byly koncem roku 2024 informovány, prostřednictvím DS, o výběru členských příspěvků na rok 

2025. Danou částku mají obce možnost uhradit do 31.3.2025. Příspěvek činí 100 Kč/ob. a zahrnuje již 

veškeré náklady na provoz kanceláře, službu GDPR, akce MB a příspěvky pro MAS Zubří země, o.p.s. 

i destinační společnost Koruna Vysočiny.  

 

• Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření svazku 

Předsednictvo bylo obeznámeno s výsledkem kontroly hospodaření svazku, která se uskutečnila dne 

3.2.2025. Při kontrole nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky. Zprávu o výsledku přezkoumání 

hospodaření svazku za rok 2024 berou přítomní starostové na vědomí (příloha č.1). 

 

3. Příprava Shromáždění starostů 

 

• Termín, místo, hosté 

Termín Shromáždění starostů byl stanoven na úterý 25. 3. 2025 v 16:00 hodin. Místo konání bude 

oznámeno ještě v oficiální pozvánce. 

Na dané jednání nebyli prozatím navrženi žádní hosté. Pan Ondra ale nabídnul vlastní vstup v oblasti 

výstavby domova se zvláštním režimem Alzheimer Home a také další výstupy z jednání ohledně 

skládky Bukov. 

Dále bude předložen ke schválení dokument – Závěrečná zpráva o průběhu inventarizace za rok 2024, 

budou řešeny také aktuální ceny energií na rok 2026, nový Nositel tradic Bystřicka pro rok 2025 a mj. 

také dotace na financování společenství obcí, jejíž vyhlášení se plánuje v měsíci březnu.  

 

4. Majetek Mikroregionu Bystřicko 

Předsednictvu byl předložen aktuálně platný ceník služeb na rok 2025, který byl již schválen 28.11.2024. 

Bylo připomenuto, že nově byl do ceníku vložen skákací hrad Zámek (pořízení v roce 2024, stanovená 

cena 1500 Kč/pronájem) a nůžkového stanu 3x4,5 m (nákup proběhne v měsíci březnu, stanovená cena 

800 Kč/pronájem).  



5. Mikroregionální akce 

 

a) Bystřicko čte dětem 2025 

18. ročník této akce probíhá od 1. února do 30. dubna 2025. Aktuálně se do čtení přihlásilo 18 obcí/škol, 

které by měly uskutečnit cca 70 čtení. V současné době čekáme na výsledek krajské dotace ,,Bavíme se 

na Vysočině“ a stanovisko k žádosti o finanční příspěvek EG.D.  

Kancelář Mikroregionu zajistila na akci také nákup knih pro malé i velké čtenáře a také časopisy od 

různých vydavatelů. Nově se navázala spolupráce s vydavatelem časopisů Hvězdička a Tvoříme 

s dětmi. 

Do budoucna by MB mohl navázat také spolupráci s panem Janem Rossim, který napsal knihu týkající 

se našeho regionu ,,Pohádky z Bystřice nad Pernštejnem“. V současnosti se připravuje již druhý díl 

pohádek. 

 

b) Nositel tradic Bystřicka (14. ročník) 

Příjem nominací na nového Nositele tradic Bystřicka pro rok 2025 je aktuálně otevřen do konce února, 

tj. do 28.2.2025. Neúspěšné nominace z minulých let jsou i nadále vedeny v zásobníku nominací pro 

případné udělení zmiňovaného titulu.  

Návrh nového Nositele pro rok 2025 vybere komise dne 11.3.2025. Následně bude návrh posouzen na 

jednání Rady města BnP a také na jednání Shromáždění starostů. 

 

c) MA21 – Putovní letní kino (12. ročník) 

V měsíci lednu podal MB opětovně žádost o krajskou dotaci ,,MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ V 

KRAJI VYSOČINA 2025“. Aktuálně čekáme na výsledek dotace, který bychom měli obdržet v měsíci 

březnu. Ve stejném měsíci proběhne také oslovení obcí v rámci účasti na akci a rezervace dané 

aparatury. 

Na jednání Rady proběhlo také projednávání dokumentů – Hodnotící zpráva MA21 za rok 2024 (příloha 

č.2) a Plán zlepšování MA21 na rok 2025 (příloha č.3). Přítomní byli s dokumenty seznámeni a následně 

byly schváleny. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

V rámci zmiňované dotace i doporučení od Kraje Vysočina uvažuje MB o vytvoření videa, které by 

sloužilo, jak k propagaci MB v regionu, tak při slavnostních akcích jako jeho prezentace. Video by 

bylo následně nabídnuto také obcím k projekci před zahájením zakoupeného filmu. 

 

d) Hry bez hranic (12. ročník) 

Termín letošních Her bez hranic byl stanoven na 6.9.2025. Pořadatelskou obcí se stala obec Prosetín, 

která již také podávala žádost o krajskou dotaci na zmiňovanou akci (přes OPS Prosetín, o.p.s.).  

V rámci Rady se řešila žádost obce Prosetín o možnost posunu termínu akce na 13.9.2025, a to z důvodu 

plánovaných oslav firmy Wera (výročí 30. let + den otevřených dveří), na které jsou mj. pozváni také 



pracovníci s rodinami. Část organizátorů i soutěžících se plánuje dané akce zúčastnit a není vyloučeno, 

že se tato skutečnost bude týkat také více týmů (soutěžících). 

Finální rozhodnutí posunu daného termínu z 6.9. na 13.9. bude ještě řešeno v rámci jednání 

Shromáždění starostů dne 25.3.2025. 

 

e) Dětská umělecká soutěž (15. ročník) 

Podrobné podmínky k vyhlášení dalšího ročníku dětské umělecké soutěže v roce 2025 byly řešeny 

s městem Bystřice nad Pernštejnem dne 3.12.2024.  

V aktuální školním roce nebude akce vyhlášena. Výzva k 15. ročníku soutěže se plánuje až od září 2025 

do konce prosince 2025. Nový termín výzvy byl změněn z důvodu pravidelné rezervace půdních prostor 

(vždy již v únoru) v Městském muzeu Bystřice nad Pernštejnem, kde se vždy uskutečňuje jak výstava, 

tak předávání daných ocenění. Vyhodnocení dané soutěže by tedy následně probíhalo vždy v měsíci 

lednu a v měsíci únoru by se pak uskutečnila zmiňovaná výstava spojená s předáváním ocenění.  

 

Zrcadlení 2025 (Kumšt, z.s.) 

V současné době není zatím určeno, zda se uskuteční v roce 2025 fotografická soutěž Zrcadlení. 

Z tohoto důvodu tedy také nebude součástí březnové schůze schválení daru v částce 10 tis. Kč, kterou 

MB na akci pravidelně přispívá. Pokud by nastaly nové skutečnosti, bude tento bod přidán na nejbližším 

možném jednání Shromáždění starostů. 

 

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

a) Odpadové hospodářství v regionu  

Začátkem měsíce února byly obce vyzvány k vyjádření ohledně nákupu kontejnerů na objemný odpad 

přes TS Bystřice nad Pernštejnem. Obcím byly navrženy dvě varianty zajištění (buď objednání 

kontejneru a vývoz přes TS nebo nákup vlastního kontejneru). Podrobné podmínky byly ale obcím 

zaslány v průvodním e-mailu. Aktuálně tedy obce zasílají do 28.2.2025 své preference, většina menších 

obcí je ale prozatím pro zachování současné varianty, tj. objednání kontejneru několikrát ročně s jejich 

následným vývozem přes TS.  

V současné době (do 31.3.2025) je vyhlášena také dotace MMR (program Podpora obnovy a rozvoje 

venkova) na nákup sdílené techniky, ze které by bylo možné pořídit kontejnery pro min. 2 obce. Dotace 

je poskytována max. do výše 30 % skutečně vynaložených uznatelných nákladů akce. Horní limit dotace 

činí 2 mil. Kč/akci, dolní limit není stanoven. 

Existuje tedy ještě možnost vzájemné domluvy mezi sousedními obcemi na společném užívání 

odpovídajícího kontejneru (dle požadavku TS – viz podrobný e-mail). Varianta nákupu více kontejnerů 

přes společenství obcí byla zamítnuta, a to z důvodu jak finanční zátěže, tak z hlediska účetnictví, 

úschovy kontejnerů i přímé domluvy mezi obcemi související s jejich zapůjčováním a rezervací. 

Dále se řešila také problematika svozu textilu, který ve většině obcí zajišťuje společnost TextilEco a.s. 

Tato služba je nově od roku 2025 zpoplatněna danou částkou. Řada obcí nyní řeší rozdílnost v těchto 



cenách, kdy malé obce platí vyšší cenu než vetší obce. TextilEco tento rozdíl vysvětluje větší 

nákladovostí u menších obcí, kde je jednak textilu méně a existuje zde vysoké % odpadu, které souvisí 

s dalšími náklady na dopravu do spalovny v Brně. Cena je u nich stanovena v rozmezí 0-500 ob. (8000 

Kč), 501-2000 ob. (5000 Kč), 2001 a výš (3500 Kč). Dle přítomných se tedy doporučuje danou smlouvu 

raději uzavřít i za vyšší cenu, a to z důvodu budoucí povinnosti vykazování odvozu textilu ze své obce 

za rok 2025 i v rámci poskytování daného příspěvku od firmy TextilEco (dané ve smlouvě). 

Toto téma bude ještě předmětem diskuse na jednání Shromáždění starostů.  

 

b) Školení GDPR 

Pan Ing. Šnek v současné době absolvuje daná školení v oblasti kybernerické bezpečnosti. Poslední jeho 

školení by se mělo uskutečnit dne 20.2.2025. Následně by chtěl v této oblasti proškolit také obce a školy, 

a to v měsíci březnu. Navrženými termíny byly 18.3. a 20.3.2025. Většina přítomných starostů rozhodla 

o termínu konání dne 18.3. od 15:00 hodin. Místo konání bude ještě upřesněno a následně uvedeno 

v oficiální pozvánce zúčastněným subjektům. 

 

c) Ručně malovaná mapa regionu 

Předseda Mikroregionu Bystřicko informoval o nabídce malovaných cyklomap oblasti Žďárska, která 

byla pořizována některými obcemi již v dřívějších letech (https://www.malovanemapy.cz/malovana-

mapa/malovana-mapa-zdarsko/). 

V současné době oslovuje obce regionální projektový manager malovaných cyklomap (konkrétně paní 

Kabeláčová) s možností účastnit se opět projektu Cyklomapy Žďársko dětem. Předsedovi MB byla 

nabídnuta také varianta výřezu regionu Bystřicko k případně propagaci, kterou bychom mohli využívat 

v rámci akcí MB (dětská soutěž, Hry bez hranic apod.). 

Přítomní starostové prozatím o koupi mapy neuvažují, ale nechávají na zvážení nákup určitého množství 

kusů mapy dle potřeb MB, popř. se toto téma ještě projedná na nejbližším jednání Shromáždění starostů. 

 

d) Akce ,,Čistá Vysočina“ 

Paní Dočkalová přítomným starostům sdělila informace týkající se akce Čistá Vysočina (viz plakát – 

příloha č.4). V letošním roce proběhne sběr odpadu v termínu od 7.4. do 20.4.2025. Kancelář MB bude 

opět kontaktním místem k vyzvedávání pytlů a vest určených k akci (termín výdeje: 31.3. - 4.4.2025). 

Zúčastněné subjekty bude MB kontaktovat již osobně, po obdržení kompletního seznamu ze strany KV. 

 

e) Návštěva ZMOVR v roce 2025 

Mikroregion bude v roce 2025 vytvářet videoprezentaci za město BnP a Mikroregion Bystřicko, a to 

v rámci konání oslav 35. výročí vzniku ZMOVR plánované v měsíci červnu 2025. Oficiální termín 

nebyl prozatím stanoven.  

Pan Pokorný informoval o možném využití videa TIC Bystřice nad Pernštejnem, které vytvořil již dříve 

pan Mašek. Na podrobnostech a případném doplnění videa se ještě budeme domlouvat přímo s městem 

https://www.malovanemapy.cz/malovana-mapa/malovana-mapa-zdarsko/
https://www.malovanemapy.cz/malovana-mapa/malovana-mapa-zdarsko/


BnP, resp. s panem Maškem. Vytvořené video by následně sloužilo také k projekci na letním kině (viz 

bod Putovní letní kino). 

 

f) Setkání starostů a poskytovatelů sociálních služeb 

Obce byly informovány o tom, že v rámci projektu OPZ+ se uskuteční ve čtvrtek 27.2.2025 od 16:00 

v zasedací místnosti Městského úřadu v Bystřici nad Pernštejnem setkání starostů a poskytovatelů 

sociálních služeb na území Bystřicka a Novoměstska. Jedním z bodů programu bude mj. také 

spolufinancování sociálních služeb na našem území a zhodnocení a fungování zavedeného systému na 

území DSO Velkomeziříčsko – Bítešsko, který tento systém nastavil již od roku 2024, a to s výběrem 

příspěvků ve výši 100 Kč/ob.  

 

g) Výstupy z jednání s EG.D 

Cílem daného vyjednávání je dospět k tomu, aby EG. D, a.s. platilo za věcná břemena adekvátní částky 

dle vzoru Jihočeského kraje, kde za každé uložení kabelu do pozemku vyplácí EG.D obci paušální 

částku 10 tis. Kč + další případné poplatky dle stanovených podmínek. První společné jednání se 

uskutečnilo již dne 22.11.2024 a další bylo naplánováno na 11.2.2025. Toto setkání bylo ale bohužel 

zrušeno z důvodu velké nemocnosti daných účastníků. Aktuálně tedy čekáme na náhradní termín 

setkání.  

 

h) Spolupráce při výzkumu komunitní energetiky v regionu Vysočina a MAS Zubří země 

V rámci schůze byly přítomní starostové osloveni s prosbou ohledně spolupráce při tvorbě diplomové 

práce slečny Smejkalové z Mendlovy univerzity. Téma její práce se zaměřuje na rozvoj komunitní 

energetiky v regionech Vysočina a MAS Zubří země, konkrétně na analýzu využívání obnovitelných 

zdrojů energie (OZE).  

Paní Zemanová (MAS Zubří země) se slečnou již spolupracuje, jelikož vytvořené podklady bude moci 

využít při tvorbě nové strategie MAS, která bude v budoucím období zaměřena právě na oblast 

komunitní energetiky. Paní Smejkalové byly tedy již také předány kontakty na jednotlivé obce 

k oslovení, popř. zaslání dotazníku k vyplnění. Obce budou ještě o dané věci informovány 

v samostatném e-mailu.  

 

i) Noviny Bystřicko 

Počet novin Bystřicko na rok 2025 činí 3 435 ks (měsíčně), z čehož 2 510 ks bude vždy dodáno do 

kanceláře MB a zbývajících 925 ks roznese pošta Bystřice nad Pernštejnem. Cena za grafické zpracování 

a příspěvek na tisk novin zůstává pro rok 2025 stejná, tzn. 15 tis. Kč/kvartál, tj. 60 tis. Kč/ročně. 

 

j) Společný nákup energií na rok 2026 

Dle našeho konzultanta, pana Bittnera, jsou ceny energií v současné sobě stále vysoké (u plynu cca 3000 

Kč/MWh, u elektřiny cca 1300 Kč/MWh). S vytvořením cenové nabídky by počkal na měsíc březen, 



kdy existuje predikce snížení cen. V případě náhlé změny by nás pan Bittner kontaktoval. O aktuálních 

cenách budou starostové informováni v rámci Shromáždění starostů, popř. dříve, dle aktuální situace.  

 

Aktualizace informačních letáků  

Turistické informační centrum podalo již žádost do krajského programu TURISTICKÁ INFORMAČNÍ 

CENTRA, ze které by měl být řešen také tisk informačních letáků jednotlivých obcí. Jejich tvorba by 

souvisela s aktualizací textu a případnou výměnou fotografií. Letáčky by sloužily převážně pro účely 

TIC, a to pro své návštěvníky, ale pokud by nějaká obec měla o určité kusy zájem, může se s TIC předem 

domluvit. Obce budou tedy ještě v budoucnu osloveny v této věci.  

Aktualizace letáků může být poté využita také jako podklad k tvorbě informačních panelů v obcích, 

které lze orientačně pořídit za cenu 20-25 tis. Kč (včetně grafiky a zabudování panelu).  

 

Školení v oblasti umělé inteligence  

Přítomní starostové byli dotazováni ohledně uskutečnění dalšího školení v oblasti umělé inteligence, 

které vedl v minulosti pan Mgr. Miroslav Sláma z Nového Města na Moravě. Starostové hodnotí 

proběhlá školení za úspěšná, ale prozatím dostačující. Finální stanovisko se stanoví ještě na jednání 

Shromáždění starostů. 

 

V rámci Rady byla také projednávána žádost spolku Přátelé Víru ohledně poskytnutí finančního či 

věcného daru k plánovaným akcím v obci Vír, z nichž největší akcí je Vírský Chilli Drak (mistrovství 

ČR). Přítomní se kloní k poskytnutí věcného daru stanoveného dle možností MB. 

V závěru jednání přítomní navrhnuli další možná témata k řešení na plánovaném Shromáždění starostů, 

např. financování nepedagogických pracovníků, společné setkání starostů v rámci 25. výročí 

Mikroregionu Bystřicko (datum vzniku 2.5.2000), používání aplikací v obcích, připomenutí kalendáře 

akcí umístěného na stránkách MB. 

 

7.  Závěr jednání 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast na první schůzi Rady v roce 2025 a následně ji ukončil.  

 

 

   ………………………………………. 

    předseda Mikroregionu 

           Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

 

…………………………………….... 

      Jitka Dočkalová  


